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  Jaarverslag 2024 IVN Meijel 
 
Inleiding. 
In 2024 waren er geen bijzondere gebeurtenissen, zodat ons normale 
programma regulier uitgevoerd kon worden.  
 
Gang van zaken 2024. 
 
Ledenverloop. 
Het ledenaantal is gedurende het jaar iets gedaald. 
De leden zijn landelijk geregistreerd en hiervoor worden de landelijke en de 
provinciale afdrachten gedaan aan de ons overkoepelende organisaties. De 
huisgenootleden zijn niet landelijk geregistreerd. 
 
Bestuurlijke gang van zaken. 
Het bestuur was als volgt samengesteld: 
Voorzitter:  G. Hendriks 
Secretaris:  J. Slaats 
Penningmeester: J. Schaareman 
Bestuursleden: W. Sebastian 
   W. Verdonschot 
Bij de jaarvergadering in maart werden het aftredende bestuurslid weer 
herkozen. Dit betekent dat het bestuur uit de 5 bovengenoemde leden bestaat. 
 
Het rooster van aftreden is als volgt: 
 
Omdat twee bestuursleden het bestuur hebben verlaten, is het rooster van 
aftreden aangepast. 
 
2026: Voorzitter G. Hendriks (is dan niet meer herkiesbaar), bestuurslid W. 
Sebastian 
2027: secretaris J. Slaats 
2028: Penningmeester Jeu Schaareman, bestuurslid W. Verdonschot 
 
De in de statuten vastgelegde termijn voor de zittingsduur van de 
bestuursleden kan stelselmatig niet worden aangehouden omdat de vereniging 
anders zonder bestuur zou komen te zitten. 
 
In het verenigingsjaar vergaderde het bestuur 6 keer, en er werd 1 leden-
vergadering gehouden in maart 2023. Er werden geen districtsvergaderingen 
bezocht. De regiovergaderingen werden allemaal bezocht. Het voorzitterschap 
van de Regio was in 2024 nog steeds in handen van IVN Meijel (Jan Slaats) bij 
gebrek aan een opvolger. In principe wordt in de regio de voorzitter voor 1 jaar 
benoemd. 
 
In het afgelopen verenigingsjaar hebben de leden, die namens IVN in de 
stichting Truijenhof zitten, het Educatief Centrum verder vormgegeven. De 
financiële afwikkeling is verzorgd in samenwerking met de vertegenwoordigers 
van de heemkundevereniging in de Stichting Truijenhof. De toegenomen 
energiekosten zijn nog steeds een punt van aandacht. De verwarmingsketel is 
vervangen, de verlichting is veranderd naar LED-belichting. Ook de 
bouwplannen van Medelo kostten de nodige aandacht en de aanbouw is 
inmiddels gerealiseerd.
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Verenigingsactiviteiten voor eigen leden 
 
De activiteiten bestonden uit: 
- Circa 48 maandagavonden. Activiteiten die gedurende de zomerperiode 
buiten en gedurende de herfst en winter binnen plaatsvinden. Alle 
maandagavonden buiten werden ingevuld door excursies in de directe 
omgeving van Meijel. De avondbijeenkomsten in de herfst en winter blijken nog 
steeds elke avond 6 tot 10 mensen te trekken. 
- De zondagmorgenexcursies naar verschillende natuurgebieden zijn volgens plan 
doorgegaan. Het aantal deelnemers is meestal tussen 5 en 10 mensen. 
- De natuurwerkdagen zijn gecontinueerd bij de visvijver op de Donk en in Plan 
Tulp. Door inzet van een zeer kleine groep actieve mensen staan de door het 
IVN beheerde elementen er nog steeds goed bij. In 2023 is besloten de 
activiteit van zaterdag naar woensdag te verplaatsen.  
 
Het bijenpark Molania werd nog beperkt verzorgd. Dit betekent dat we in 2025 
een oplossing moeten zoeken hoe het onderhoud en inrichting van het parkje.  
 
De bijenoase aan de Berkenheg is in 2024 niet extra beheerd. De gemeente 
zet sinds eind 2022 schapen in om het gebied te begrazen en dit is ook in 2024 
gebeurd. Ondanks het beperkte beheer bloeide er het een en ander. 
Afhankelijk van wat er opkomt, moeten we in 2025 kijken wat er nog aan 
beheer moet gebeuren. Eigenlijk is de periode van 5 jaar dat we er onderhoud 
zouden doen voorbij.  
 
De nieuwsvoorziening voor de leden gebeurt nu via de digitale Kroenekraan 
nieuwsbrief en via de website van IVN Meijel. Niet iedereen krijgt de digitale 
nieuwsbrief omdat we niet alle e-mailadressen hebben. 
 
In 2023 is er een nieuw programma voor de website ingevoerd. De website 
blijft tot nu toe up to date. De meeste activiteiten komen ook op de website te 
staan. De website wordt maar beperkt bezocht. 
 
Verenigingsactiviteiten voor publiek. 
 
In 2024 zijn er behalve de maandelijkse excursies, en de Nacht van de Nacht, 
geen activiteiten voor publiek georganiseerd.  
De excursies zijn open voor niet IVN-leden, maar hiervan wordt nauwelijks 
gebruik gemaakt. Wel zien we geregeld leden van andere IVN-afdelingen uit de 
omgeving. De belangstelling van eigen leden en buitenstaanders, voor deze 
excursies waren in 2024 nog steeds niet op het niveau van voor de 
coronapandemie. 
 
In 2024 werd samen met de IVN-verenigingen in Peel en Maas een 
insectencursus in Peel en Maas georganiseerd voor de Regio Midden Limburg. 
De cursus bestond uit 6 cursusdelen die bestonden uit een presentatie en een 
bezoek aan een gebied. Iedere les van de cursus bestond dus uit een 
theoretisch en een praktisch deel. Gemiddeld waren circa 15 deelnemers 
aanwezig.  
 
Door IVN Meijel (Ger Hendriks, Jan Slaats en als het mogelijk is nog aangevuld 
door Wim Verdonschot) zijn er in 2024 een drietal wandelingen verzorgd voor 
de KBO.  
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De Nacht van de Nacht werd dit jaar weer gehouden, maar het aantal 
deelnemers was nog minder groot dan in voorgaande jaren. Redenen hiervoor 
zijn onduidelijk.  
 
Verenigingsactiviteiten met overheid en andere instanties. 
 
In 2024 zijn er contacten geweest met verschillende instanties over 
verschillende onderwerpen namelijk: 
 
Stichting Truijenhof 
De erfpacht van Truijenhof loopt af. De Stichting is in overleg met de gemeente 
om de erfpacht te verlengen. Dit verkeert in een afrondende fase. 
 
De verwarmingsketel moet voor 2026 vervangen worden omdat daarna een 
warmtepomp verplicht wordt. In 2024 is dit versneld gebeurd omdat de ketel 
defect is gegaan. Dit leidde in 2024 voor hogere uitgaven omdat een deel van 
de kosten door het IVN betaald moeten worden. 
Stichting Truijenhof is samen met Medelo bezig een aanbouw aan Truijenhof te 
realiseren. Dit is inmiddels in een afrondende fase. 
 
Verder is de verdeling van de kosten voor Truijenhof tussen IVN en Medelo 
opnieuw bekeken en aangepast. Hierdoor gaat IVN een kleiner deel van de 
kosten betalen omdat het IVN relatief minder gebruik maakt van Truijenhof.  
 
Heemkundevereniging Medelo 
Contacten met de heemkundevereniging zijn op dezelfde basis doorgegaan als 
voorgaande jaren. Een groot aantal gezamenlijke leden en Truijenhof blijft een 
bindend element in de contacten met deze vereniging. Medelo heeft een 
aanbouw aan Truijenhof gerealiseerd.  
 
Natuurverenigingen Peel en Maas 
Er is beperkt samengewerkt met de andere IVN-verenigingen uit Peel en Maas. 
Het meest is samengewerkt met IVN Helden vooral op het gebied van 
insectencursus. De samenwerking bevalt beide afdelingen goed. 
 
Dorpsoverleg 
IVN Meijel heeft de telling in de vleermuizenbunker op de Vossenberg op zich 
genomen. Er was nu wel een vergunning om dit te doen. De tellingen zijn 
uitgevoerd omdat dit een verplichting is voor het Dorpsoverleg vanwege 
verkregen subsidies. Bij deze controle worden alle bunkers ontdaan van het 
vuil dat gedurende het jaar in de kazematten wordt gegooid. Er verbleven drie 
vleermuizen in 2 van de bunkers. Naast de vleermuizen worden ook de 
aanwezige overwinterende dag- en nachtvlinders geteld en geregistreerd.  
 
Milieufederatie 
In 2006 is IVN-Meijel toegetreden tot de Milieufederatie en Wim Verdonschot 
beheert de contacten hiermee. Binnen de Milieufederatie worden vooral de 
ontwikkelingsplannen van de streek tegen het licht gehouden. De activiteit 
Nacht van de Nacht is een initiatief van de Milieufederaties en wordt in Meijel 
ondersteund met een nachtwandeling voor de Nacht van de Nacht. 
In diverse gemeenten in Limburg zijn boombeschermers bezig. In Meijel (Peel 
en Maas) zijn dit Mirjam Willems en Ger Hendriks. 
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Weidevogelproject om de Groote Peel 
Contacten met een Weidevogelproject rondom de Groote Peel. Wim 
Verdonschot onderhoudt de contacten. 
 
Gemeente Peel en Maas: 
De contacten met de gemeente Peel en Maas zijn gebaseerd op 
samenwerking in het Groenplatform. 
De contacten met de gemeente Peel en Maas bestonden dit jaar uit:  
- Contacten t.a.v. van de weidevogelbescherming (Werner Sebastian). 

- weidevogel inventarisatie en vergoedingen 
- Contacten Groenplatform (Jan Slaats) 

- werkzaamheden IVN voor de gemeente Peel en Maas 
- alle zaken in relatie met natuur die de deelnemers inbrengen 
voor Meijel heeft dit geresulteerd in beheer bijenoase Berkenheg, 
schapenbegrazing bij de visvijver op de donk in Meijel en bij de bijenoase aan 
de Berkenheg. 

- Contacten die voortkomen uit het vrijwillige landschapsbeheer 
- Contacten met Jo Simons als vleermuis consulent? 
- Het dassenconvenant heeft tot nu toe weinig werk opgeleverd. De das heeft 

inmiddels ook een aantal burchten binnen de oude gemeentegrenzen van 
Meijel. De inventarisatie van de dassenburchten is in 2024 door Jan Slaats 
gebeurd. 

- IVN Meijel heeft voor 5 jaar de zorg over de bijenoase aan de Berkenheg op 
zich genomen en loopt tot 2023. In 2024 zijn geen extra maatregelen door het 
IVN uitgevoerd. Wel heeft de gemeente de Bijenoase laten begrazen door 
schapen. Het bord dat bij de bijenoase stond is afgevoerd door de gemeente 
omdat de palen doorgerot waren en het bord sterk verkleurd was. 

 
Natuurbeheer in samenwerking met de Basisschool 
In 2024 zijn de traditionele werkdagen met 2 groepen 8 weer doorgegaan. Er is in 
de Simonshoekse Bossen gewerkt aan het verwijderen van Amerikaanse 
vogelkers. 
 
Soortenbescherming 
Het IKL is in 2021 opgehouden te bestaan. Activiteiten die door samenwerking 
met het IKL zijn ontstaan, en nu worden voortgezet door IVN Meijel, zijn: 
- Kerkuilenproject (Werner Sebastian). 
- Weidevogels: Werner Sebastian is momenteel nog de enige persoon die de 
Weidevogelwerkgroep met veel energie werkt aan de invulling van het 
weidevogelconvenant. Wim Verdonschot verleent enige ondersteuning.  
Het risico bestaat nog steeds dat het Weidevogelconvenant niet meer helemaal 
ingevuld kan worden. De gegevens zijn nog niet gedeeld, maar de weidevogels 
lijken het steeds moeilijker te krijgen. Het openbreken van het convenant kan in 
de toekomst een optie zijn als de IVN-capaciteit er niet meer is. 
- Vleermuizen: Jo Simons deed tot nu toe in de gemeente Peel en Maas aan 
voorlichting over vleermuizen en bemiddelde bij eventuele problemen die bij de 
gemeente binnenkomen. 
Als werk voor vleermuizen is er de inventarisatie n de vleermuizenbunkers van 
Fort Vossenberg erbij gekomen. Dit werk wordt 1 keer per jaar uitgevoerd door 
Ger Hendriks en Jan Slaats als dienst aan het Dorpsoverleg die voor de 
vleermuizenbunkers subsidie heeft gekregen en verantwoording ervoor moet 
afleggen. De gegevens gaan naar de zoogdierenvereniging en naar de 
terreinbeheerder Staatsbosbeheer. 
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IVN regio Midden Limburg 
Er is doorgegaan met het regio-overleg (IVN-afdelingen: Steilrand, Maasbree-
Baarlo, Helden, Meijel, Weert en Roermond). Er is vier keer vergaderd In 2024. 
Het roulerende voorzitterschap van de regio is vanaf 2021 bij IVN Meijel 
terechtgekomen. Jan Slaats heeft dit op zich genomen en was in principe tot 
juni 2022 voorzitter. Omdat er geen opvolging gevonden is, is dit nog steeds 
het geval.  
 
Met de IVN-regio is een nieuwe opleiding voor landschapsgids gestart. Deze is 
inmiddels halfweg met 30 deelnemers. 
 
IVN Limburg 
Contacten met IVN-Limburg verlopen normaal via districtsvergaderingen met 
alle IVN-afdelingen uit Limburg. Aangezien de vergaderingen niet bezocht zijn, 
verlopen een aantal contacten via e-mail. 
 
Overleg met groene partijen rond de Peel en Staatsbosbeheer 
In 2023 is de IGC opgehouden te bestaan. Het overleg wordt nu voortgezet als 
een overleg van natuurverenigingen en andere interessegroepen met 
Staatsbosbeheer.  
 
Contacten met derden 
Er zijn een aantal quickscans uitgevoerd voor diverse particulieren en 
verenigingen in Meijel.  
 
Verenigingsactiviteiten t.a.v. opleiding. 
Samen met de natuurverenigingen uit Peel en Maas hebben we een 
insectencursus uitgevoerd voor de IVN Regio Midden Limburg. De cursus is in 
2024 afgerond.  
  
Financiële gang van zaken. 
Doordat IVN een eigen ruimte heeft, liggen de kosten voor de huisvesting op 
een door de opgelopen energiekosten op een hoger niveau. Dit jaar kwam er 
de vervanging van de verwarmingsketel als extra kostenpost bij.  
De inkomsten van IVN waren in 2024 hoofdzakelijk afkomstig van de 
contributie van de leden, uitvoeren van quickscans, subsidie van de gemeente, 
de clubactie van de Rabobank en beperkt door vergoeding voor het gebruik 
van de ruimte van IVN Meijel voor vergaderingen of door gebruik derden. De 
subsidie van de gemeente Peel en Maas zijn tot en met 2021 gelijk gebleven. 
In 2022 hebben we een nieuwe regeling gekregen. Hierdoor wordt het 
subsidiebedrag van de gemeente langzaam gereduceerd. Het subsidiebedrag 
is nu afhankelijk van het aantal leden en de leeftijd van de leden. 
 
Problemen in de toekomst 
Binnen IVN Meijel blijft de gemiddelde leeftijd hoog, ook in het bestuur. Dit 
heeft op termijn gevolgen voor de activiteiten en het besturen van de 
vereniging. In het bestuur zitten momenteel diverse bestuursleden die dit al 
meer dan 25 jaar doen. Het blijven bezetten van posten in het bestuur 
(voorzitter stopt al in 2026) wordt de komende jaren zeer belangrijk om de 
vereniging levend te houden. De gemiddelde leeftijd in het bestuur is boven de 
70 jaar. Wanneer we er niet in slagen te verjongen is het de vraag of IVN Meijel 
over 5 jaar nog kan voortbestaan. 
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Samenvatting 
 
IVN heeft in 2024 een groot gedeelte van zijn basisdoelen kunnen realiseren.  
De educatieve taak van IVN-Meijel is ingevuld door de inbreng van IVN bij de 
diverse overleggroepen waar IVN Meijel deel van uitmaakt en de inbreng in het 
cursusteam van de gezamenlijke IVN-verenigingen in Peel en Maas en in het 
cursusteam van de landschapsgidsenopleiding.  
 
De educatie voor eigen leden is de afgelopen jaren steeds meer verschoven 
van afzonderlijke cursussen naar de natuuronderwerpen die aan de orde 
komen op de maandagavonden. 
 
We moeten constateren dat we voor het organiseren en uitvoeren van 
activiteiten een zeer beperkt aantal mensen beschikbaar hebben en dat dit 
aantal momenteel niet meer toeneemt.  
 
We gaan in 2025 proberen, door de lezingencyclus weer op te starten, meer 
mensen die (nog) geen lid zijn van IVN Meijel kennis te laten maken met onze 
vereniging. 
 
De belangrijkste doelen van IVN Meijel in 2024 waren:  

 Uitvoeren van een programma dat de leden in staat stelt om op een 
leuke manier in de natuur bezig te zijn en daarbij tevens hun kennis te 
verrijken  

 Het beperkt uitvoeren van vrijwillig landschapsonderhoud en daarmee 
ook betrokkenheid creëren met het Meijels landschap. 

 Organiseren natuurwandelingen en natuurexcursies 
 Verbeteren van de natuur in Meijel door overleg met gemeente en 

andere organisaties 
 Werken aan soortenbescherming, weidevogels, uilen, dassen, 

vleermuizen enz.  
 Samen met de Heemkundevereniging Medelo exploiteren van het 

Educatief Centrum 
 
Vooruitzichten 2025 
 
De programmering is in 2025 is voor een groot gedeelte identiek aan het 
programma van 2024. We willen met een lezingencyclus meer mensen van 
buiten het IVN binnenkrijgen.  
 
Dit jaar voeren we geen cursus uit samen met IVN Helden omdat deze in 2025 
een nieuw gebouw gaan realiseren en daar druk mee zijn. 
 
Samen met Stichting Truijenhof en Medelo wordt er gewerkt om Truijenhof 
draaiende te houden. 


